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French version below / version français ci-bas
The International System Safety Society, Canada Chapter presents: 
  
"Building Capacity in Quality and Patient Safety at The Ottawa Hospital – an Ongoing Journey"
 

ISSS System Safety Presentations are for all Safety Professionals
 
As system safety professionals, we can strengthen our knowledge if we learn from each other. There are similar lessons to be learned from all safety professions, whether using new air navigation equipment, assessing a new nuclear power plant design, ensuring proper patient treatment, or reporting on human factors and organizational management. Consider attending a System Safety Presentation outside your chosen discipline — you’ll be enlightened by the transferability of safety concepts between industries!
 
Presenter:     Linda Hunter
Date:              Thursday, April 7, 2011
Time:              12:00 p.m.
Lunch:           Included for those who pre-register by March 31 2011
 
Cost:              $10 members, pre-registered
                        $15 non members, pre-registered
                        $20 for all walk-ins
                        Free for students
 
Location:      RCAF Officer's Mess, 3rd Floor, Control Tower + Annex
                        158 Gloucester Street, Ottawa, Ontario
 
Schedule
11:30 a.m. to 12:00 p.m.                 Registration and light lunch
12:00 p.m. to 12:05 p.m.                 Welcome and Introduction of Speaker
12:05 p.m. to 12:45 p.m.                 Presentation, Questions & Answers
12:45 p.m. to 12:55 p.m.                 Interaction & Networking
12:55 p.m. to 1:00 p.m.                    Thank you and Closing Remarks
 
Pre-registration details 
 
Deadline: Thursday, March 31 2011
 
Please click http://sssccnoontimeseminarapr7.eventbrite.com  and follow the directions to pre-register.  Payment by credit card or other PayPal options.
 
WALK-IN POSSIBILITY EXISTS, but we strongly encourage pre-registration.  Please also note that food quantities are ordered based on the number of pre-registrations.
 
Please let Guy Boone (GuyBoone@Gmail.com ) of Bob Fletcher (rwfletcher@sympatico.ca) know if you wish to participate in the seminar remotely – we will send you details.
 
May 26 2011 – Book your calendars (7:30am – 12:30pm) for our Springtime Event entitled “Tools for the Safety Journey”.  Details to follow.
 
 
For Chapter information, visit our web site at: http://canada.system-safety.org/
 
 
Abstract
 
The Ottawa Hospital (TOH) has been on a journey of being the top 10% in quality and patient safety in North America for the last few years. In order to build capacity in quality and patient safety it is necessary to have certain foundational elements in place.
 
TOH has undergone an external review of quality and patient safety and is focusing on the pillars of service excellence, performance measurement, and physician leadership and engagement. TOH has had an annual corporate quality framework since 2003 and has recently (in 2008) gone to a three-year quality plan. This is now being aligned with Ontario’s Excellent Care for All Act (ECFAA 2010) and the publicly mandated objectives and indicators included in the Quality Improvement Plan.
 
This presentation will cover the following points:
 
· Overview of TOH quality framework 
· Defining quality, aligning with internal and external mandates, and prioritizing goals and objectives 
· Performance measurement in quality and patient safety at TOH 
· Reporting through use of Business Intelligence tools 
· Building capacity in quality and patient safety 
 
There will be time for an interactive discussion in order to share and learn from the diverse sectors present and the health sector overview. 
 
 
Biography:
Linda Hunter, RN, MScN
Director, Quality and Patient Safety 
The Ottawa Hospital
 
Linda works at TOH as the Director of Quality and Patient Safety. This is a corporate position that holds responsibility for corporate quality programs, TOH Quality Plan, patient safety issues and programs, accreditation, policies and procedures, and patient satisfaction. Linda is also the Co-Director of the Centre for Patient Safety at TOH.

 

Linda Hunter has been an Associate Director, Health Networks and a Director of Research for a Primary Health Care Transition Funded national project – Enhancing Interdisciplinary Collaboration in Primary Health Care (EICP), both at the Conference Board of Canada. She has over 25 years experience in the acute care and community environments working with both pediatric and adult populations. 

 

Linda has worked at the Accreditation Canada in charge of national projects looking at setting up standards of excellence in diverse health sector areas, including hospice and palliative care, child welfare, quality of work life environments, and First Nations and Inuit community health and addictions centres. 

 

Linda has extensive experience in health projects, health professional education, and facilitation. She is widely recognized for her leadership in the nursing and health care fields, proficiency in program management across the continuum of care in the health care sector, and cultural care of the Canadian Aboriginal population.

 

Linda has authored peer-reviewed publications associated with the provision of quality care, communications amongst diverse health professional groups, and research work related to Aboriginal healing traditions. Linda has conducted research in health care in the areas of: change management processes related to health professional collaboration, tools for accreditation success, cardiology and cardiac surgery, Aboriginal traditional healing, and use of EMR uptake.

 

Linda’s educational background includes a diploma in nursing (1984), a BScN (Magna Cum Laude, 1993), and an MScN (2003) from the University of Ottawa. Linda is a graduate of the Executive Program at Queen’s University School of Business.  Linda sat as a Board Member for the Queensway Carleton Hospital in Ottawa, Ontario.

 

 
The International System Safety Society
 
The International System Safety Society is a non-profit organization of "Professionals Dedicated to the Safety of Systems, Products and Services" dedicated to supporting the Safety Professional in the application of Systems Engineering and Systems Management.  The Society is international in scope and draws members and participants from over 25 countries.  It is affiliated with major corporations, educational institutions and other agencies throughout the world. The System Safety concept is the application of systems engineering and systems management to the process of hazard, safety and risk analysis to identify, assess and control associated hazards while designing or modifying systems, products, or services. Before production, construction or operation; accident Canadian Aviation Maintenance Council potential can be eliminated or reduced by eliminating or controlling associated hazards. The system safety profession draws from a broad range of engineering, behavioural, scientific, legal and managerial skills. For more information about the International System Safety Society; visit the website < www.system-safety.org  >; it offers a wealth of resources for members and visitors alike.  
 
To become a member of the International System Safety Society (ISSS), download the application form from the ISSS web site at http://www.system-safety.org, fill out the form and send it with $100 US to Cathy Carter at System Safety Society, P.O. Box 70, Unionville, VA, USA, 22567-0070. If you need assistance in filling out the form, please call Robert Fletcher at 613-837-4128 or e-mail him at rwfletcher@sympatico.ca.
La section canadienne de l’International System Safety Society (ISSS) présente :
 
« Le renforcement des capacités en matière de qualité et sécurité des patients à l'Hôpital d'Ottawa – un parcours qui continue »
 
Les ateliers de l’ISSS sur la sécurité des systèmes s’adressent à tous les professionnels de la sécurité.
 
À titre de professionnels de la sécurité des systèmes, nous pouvons renforcer nos connaissances en apprenant les uns des autres. Toutes les professions vouées à la sécurité offrent le même genre d’occasions d’apprentissage, que ce soit lors de l’utilisation de nouveaux équipements de navigation aérienne, de l’évaluation de la conception d’une nouvelle centrale nucléaire, de l’administration d’un traitement à un patient ou de l’établissement d’un rapport sur les facteurs humains et la gestion de l’organisation. Pourquoi ne pas envisager d’assister à un atelier sur la sécurité des systèmes dans une discipline autre que la vôtre? Vous serez surpris de voir à quel point les concepts de sécurité se transposent bien d’un secteur à l‘autre!
 
Animateur :   Linda Hunter 
Date :             le jeudi 7 avril 2011
Heure :           midi
Note :                         Repas inclus pour les participants qui s’inscrivent avant le 31 mars 2011
 
Prix :               10 $ pour les membres qui s’inscrivent à l’avance
                        15 $ pour les non membres qui s’inscrivent à l’avance
                        20 $ à la porte
                        gratuit pour les étudiants
                        
Lieu :              Mess des officiers de l’Aviation royale du Canada
                        Salle Contrôle et Annexe (3e étage)
                        158, rue Gloucester, Ottawa (Ontario)
 
Déroulement
11 h 30 à 12 h                      Inscription et repas léger
12 h à 12 h 10                      Bienvenue et présentation du conférencier
12 h 10 à 12 h 45                 Atelier, questions et réponses
12 h 45 à 12 h 55                 Échanges et réseautage
12 h 55 à 13 h                      Remerciements et discours de conclusion
 
Détails relatifs à la préinscription
 
Date limite : le jeudi 31 mars 2011
 
Veuillez cliquer sur http://sssccnoontimeseminarapr7.eventbrite.com  et suivre les instructions pour la préinscription.  Paiement par carte de credit par PayPal.
 
Il EST POSSIBLE DE S'INSCRIRE À LA PORTE (par chèque ou comptant), mais nous vous recommandons fortement la préinscription.  Veuillez aussi noter que la commande pour le dîner dépend du nombre de préinscriptions.
Veuillez informer Guy Boone (GuyBoone@Gmail.com) ou Bob Fletcher (rwfletcher@sympatico.ca)  si vous désirez participer à ce séminaire à distance. Nous vous enverrons les détails dont vous aurez besoin.
 
LE 26 MAI 2011 - Réservez vos calendriers (de 7h30- à 12h30) pour notre Événement du printemps intitulé  « Les utiles pour le voyage en sûreté ».  Les détails suivront.
 
 
 
Pour tout complément d’information sur la section canadienne de l’ISSS, consultez notre site Web : http://canada.system-safety.org/.
 
 
Résumé
 
L'Hôpital d'Ottawa (HO) a entrepris d'être dans les premiers 10% en Amérique du Nord en ce qui concerne la qualité et sécurité des patients depuis ces dernières années. Afin de renforcer les capacités de qualité et de sécurité des patients, il est nécessaire d'avoir certains éléments de base en place.
 
L'HO a subi un examen externe de qualité et de sécurité des patients et se concentre sur les piliers suivants: l'excellence du service, la mesure du rendement, et le leadership et l'engagement des médecins. L'HO a un cadre de qualité annuel d'entreprise en place depuis 2003 et a récemment (en 2008) passé à un plan de qualité de trois ans. Ceci est maintenant en train d'être aligné avec la Loi de 2010 sur l’excellence des soins pour tous et avec les objectifs et indicateurs de mandat public compris dans le Plan d'amélioration de la qualité.
 
Cette présentation portera sur les points suivants:
 
· Présentation du cadre de qualité de l'HO 
· Définition de la qualité, l'alignement avec les mandats internes et externes, et la gestion de priorité des buts et objectifs 
· Mesure du rendement de la qualité et sécurité des patients à l'HO 
· Rapports grâce à l'utilisation des outils de veille stratégique 
· Renforcement des capacités en matière de qualité et sécurité des patients 
 
Il y aura du temps pour une discussion interactive afin de partager et d'apprendre des divers secteurs présents et l'aperçu du secteur de la santé qui est en cours. 
 
Biographie :
Linda Hunter, infirmière autorisée,  M.Sc.Inf.
Directrice, Qualité et sécurité des patients 
L'Hôpital d'Ottawa
 
Linda travaille à L'HO en tant que directrice de la Qualité et sécurité des patients. Ce poste entraîne la responsabilité des programmes de qualité d'entreprise, du plan qualité de l'OH, de la sécurité des patients et des programmes, de l'accréditation, des politiques et procédures, et de la satisfaction des patients. Linda est également la co-directrice du Centre pour la sécurité des patients à L'HO.
 
Linda Hunter a été directrice associée des réseaux de santé ainsi que directrice de recherche pour un projet national financé de transition des soins de santé primaires - l'Amélioration de la collaboration interdisciplinaire dans les soins de santé primaires (ACIS), tous les deux au Conference Board du Canada. Elle a plus de 25 ans d'expérience avec les soins de courte durée et les milieux communautaires tant avec les populations pédiatriques que celles adultes. 
 
Linda a travaillé à Agrément Canada en charge des projets nationaux cherchant à établir des normes d'excellence dans divers domaines du secteur de santé, y compris les soins palliatifs, le bien-être des enfants, la qualité de vie au travail, et les centres de santé communautaire et de toxicomanie des Premières nations et des Inuits. 
 
Linda a une vaste expérience de projets de santé, d'éducation professionnelle de santé, et de facilitation. Elle est largement reconnue pour son leadership dans les domaines de soins infirmiers et soins de santé, pour la maîtrise de la gestion des programmes au travers l'ensemble de soins dans le secteur de soins de santé, ainsi que pour les soins culturels de la population autochtone du Canada.
 
Linda est l'auteure de publications évaluées par des pairs associées à la fourniture de soins de qualité, et aux communications entre les divers groupes professionnels de la santé, ainsi qu'aux travaux de recherche liés aux traditions autochtones de guérison. Linda a mené des recherches de soins de santé dans les domaines de: la gestion du changement des processus liés à la collaboration professionnelle de santé, les outils pour réussir l'accréditation, la cardiologie et la chirurgie cardiaque, la guérison traditionnelle autochtone, et l'utilisation de l'absorption du DME.
 
La formation scolaire de Linda comprend un diplôme en soins infirmiers (1984), un B.Sc.Inf. (Magna Cum Laude, 1993), et une M.Sc.Inf. (2003) de l'Université d'Ottawa. Linda est diplômée du Executive Program à l'école de commerce de l'Université Queen's.  Linda a siégé comme membre du conseil de l'Hôpital Queensway-Carleton à Ottawa, Ontario.
 
L’International System Safety Society
 
L’International System Safety Society est un organisme à but non lucratif qui dessert les professionnels de la sécurité dans l’ingénierie et la gestion des systèmes. D’envergure internationale, la société attire des membres et participants de plus de 25 pays. Elle est affiliée avec diverses grandes sociétés, maisons d’enseignement et autres agences partout dans le monde. Le concept de « sécurité du système » correspond à l’application des processus d’ingénierie et de gestion des systèmes à la démarche d’analyse des risques et de la sécurité en vue de cerner, d’évaluer et de pallier les risques afférents tout au long de la conception ou de la modification de systèmes, de produits ou de services. Ainsi, avant l’étape de la production, de la construction ou de l’utilisation, le potentiel d’accidents peut être éliminé ou réduit si les risques sont supprimés ou contenus. Les professionnels de la sécurité des systèmes font appel à un large éventail de compétences de nature technique, comportementale, scientifique, juridique et liées à la gestion. Pour tout complément d’information sur l’International System Safety Society, consultez le site www.system-safety.org, qui regorge de ressources intéressantes pour les membres autant que pour les visiteurs. 
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